

13

NO. SOALAN: 31

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB Dato' Seri Haji Abdul Hadi Bin Awang
[MARANG]**

TARIKH : 24.10.2017

SOALAN : 31

YB Dato' Seri Haji Abdul Hadi Bin Awang [Marang] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah tujuan sebenar Kerajaan menubuhkan Jabatan Integriti dan Tadbir Urus Negara sedangkan sudah wujud Suruhanjaya Pencegahan Rasuah (SPRM), Institut Integriti Malaysia (IIM), Suruhanjaya Hak Asasi Manusia (SUHAKAM) dan Suruhanjaya Integriti Agensi Penguatkuasaan (SIAP) yang mempunyai matlamat dan tujuan yang sama.

**JAWAPAN: YB SENATOR DATUK PAUL LOW SENG KUAN
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

Pengurusan integriti dan tadbir urus baik Kerajaan merangkumi aspek yang meluas dalam sistem pentadbiran Kerajaan yang mana, inisiatif anti-rasuah merupakan subset kepada aktiviti pengurusan

integriti. Kelemahan tadbir urus berulang yang dilaporkan dalam Laporan Ketua Audit Negara, prestasi kedudukan negara dalam Indeks Persepsi Rasuah (CPI) dan penangkapan kes-kes rasuah oleh Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) memberi penekanan supaya penambahbaikan perlu terus diperkasa bagi memacu perubahan di sektor awam dan swasta.

Kerajaan mengambil maklum akan kewujudan dan peranan agensi-agensi sedia ada dalam pengurusan integriti dan tadbir urus negara seperti SPRM, Suruhanjaya Integriti Agensi Penguatkuasaan (SIAP), Institut Integriti Malaysia (INTEGRITI) dan Suruhanjaya Hak Asasi Manusia (SUHAKAM). Pemantapan keutuhan sistem pengurusan pentadbiran Kerajaan terus dipertingkatkan melalui Arahan YAB Perdana Menteri No. 1 Tahun 2014 mengenai Gerakan Pemantapan Keutuhan Sistem Pengurusan Pentadbiran Kerajaan Malaysia. Namun begitu, matlamat agenda integriti dan tadbir urus baik negara boleh lebih diperkukuh melalui perancangan strategi pelaksanaan secara rapi oleh sebuah agensi peneraju.

SPRM melalui Akta SPRM 2009 bermatlamat untuk menggalakkan integriti dan kebertanggungjawaban pentadbiran sektor awam dan swasta serta melaksanakan fungsi penguatkuasaan bagi membanteras rasuah. Sebagai sebuah suruhanjaya, SPRM boleh mengesyorkan kepada Kerajaan tentang langkah-langkah penambahbaikan bagi membanteras rasuah. Namun, pelaksanaan dasar dan inisiatif pemantapan integriti yang mencakupi bidang yang lebih luas daripada hanya pencegahan rasuah semata-mata dan tadbir urus adalah di bawah tanggungjawab agensi perkhidmatan awam di bawah pentadbiran Kerajaan.

Mandat yang sama diberikan kepada SUHAKAM yang antara fungsinya termasuklah mengesyorkan kepada Kerajaan langkah-langkah yang perlu diambil berhubung isu-isu hak asasi manusia. Selain itu, INTEGRITI pula ditubuhkan untuk memantau, menyelaras dan menilai pelaksanaan Pelan Integriti Nasional yang dilancarkan dalam tahun 2004 bertujuan untuk membudayakan nilai integriti merentasi seluruh rakyat Malaysia, manakala SIAP berperanan sebagai badan bebas yang memantau integriti dan tadbir urus agensi penguatkuasaan di bawah Akta 700.

Pengurusan integriti dan tadbir urus negara melibatkan isu dan skop yang lebih meluas dan bukan hanya terfokus kepada isu-isu rasuah sahaja. Pelaksanaannya merangkumi pelbagai peranan dan komponen yang terletak di bawah bidang kuasa pelbagai agensi. Maka, penubuhan JITN sebagai agensi peneraju dapat menyediakan mekanisme pengurusan integriti dan tadbir urus baik melalui penetapan dasar yang lebih holistik dan efektif untuk dilaksanakan oleh pelbagai agensi pelaksana.

Sehubungan itu, Mesyuarat Jemaah Menteri pada 28 Julai 2017 lalu telah bersetuju dengan cadangan penubuhan Jabatan Integriti dan Tadbir Urus Negara (JITN) yang akan berperanan sebagai agensi pusat yang menerajui pelaksanaan agenda pemantapan integriti dan tadbir urus negara secara komprehensif melalui penggubalan dasar yang efektif dan mekanisme pengurusan integriti di kementerian/ agensi sedia ada.

Penubuhan JITN ini adalah melalui penjenamaan semula Bahagian Integriti dan Tadbir Urus, Jabatan Perdana Menteri. JITN akan menerajui perancangan dan pelaksanaan strategi pengurusan

integriti dan tadbir urus negara berteraskan aspirasi Bidang Keberhasilan Utama Negara Membanteras Rasuah. Pemantapan tadbir urus ini adalah melalui pelaksanaan penambahbaikan proses, sistem dan prosedur tadbir urus agensi untuk memastikan keberkesanan pelaksanaan dasar-dasar Kerajaan dan pemantapan sistem penyampaian Kerajaan.

JITN juga akan menjadi agensi peneraju yang akan memastikan isu-isu berhubung hak asasi manusia dapat ditangani dengan lebih sistematik dan berkesan mengikut acuan sendiri berlandaskan prinsip tadbir urus baik. Melalui JITN, penyelarasan isu-isu hak asasi manusia dapat dilaksanakan melalui pendekatan yang lebih holistik termasuk melalui kolaborasi strategik dan kerjasama yang berterusan bersama pihak-pihak berkepentingan.

Isu pertindihan fungsi yang berbangkit adalah salah faham agensi berhubung justifikasi sebenar penubuhan JITN. Ini kerana tiada pertindihan fungsi akan berlaku dalam kalangan agensi yang terlibat dalam pengurusan integriti dan tadbir urus kerana peranan-peranan yang dimainkan oleh agensi-agensi berkenaan akan memperlengkap dan menyokong agenda integriti dan tadbir urus negara.

Penubuhan JITN ini adalah dilihat sebagai satu usaha Kerajaan untuk menginstitusikan pengurusan integriti dan tadbir urus baik yang mapan dan berdaya tahan. Justeru, penubuhan JITN adalah amat penting supaya agenda integriti dan tadbir urus negara serta peranan negara dalam menangani isu-isu hak asasi manusia terus diperkukuh.

Sekian, terima kasih.